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PŘÍŠTÍ ČÍSLO
Říjnové číslo Jílovské sovy vyjde v pátek 
16. října 2015. Uzávěrka všech pří-
spěvků je 2. října 2015 v 11 hodin.

Prvňáčci

foto: Danuše Matějková

foto: Danuše Matějková

Hledáme vedoucího 
(pedagoga volného času) 

na tyto kroužky:
Moderní tanec (streetdance, apod.)

Angličtina
Výuka hry na kytaru

Zájemci volejte na tel. číslo 773 769 743 nebo 
se dostavte do kanceláře Střediska volného 
času ZŠ v Kostelní ulici.

Malí žáčci a jejich rodiče byli tradičně při-
vítáni třídními učitelkami, Mgr. Lenkou 
Lešákovou (1.A) a Mgr. Šárkou Freigan-
govou (1.B). K  uvítání všech přítomných 
se připojila i  ředitelka školy Mgr. Markéta 
Kácová a pár slov pronesl pan místostaros-
ta Lubomír Michalec, který zároveň předal 
knižní dar zakoupený  městem 
Jílové s cílem probudit v žácích 
zájem o četbu. Na závěr bylo 
48 prvňáčků za zvuku slavnost-
ní fanfáry pasováno na žáky 
školy králem a královnou.

Mgr. Markéta Kácová, 
ředitelka školy

Svoz bioodpadu 
na konci sezóny 
každý týden

SBĚRNÝ DVŮR 
UZAVŘEN

Na podzim všude přibývá bioodpadu v návaz-
nosti na padající listí ze stromů. Od poloviny 
října bude svoz bioodpadu probíhat dle Od-
padového kalendáře každý týden v sobotu.
V letošním roce budou nádoby s bioodpa-
dem sváženy ještě v následujících termínech: 
26. 9., 10. 10., 17. 10., 24. 10., 31. 10., 7. 11., 14. 11. 
a 21. 11.  (OSMŽP)

Z důvodu čerpání dovolené bude v sobotu
19. 9. 2015

uzavřen sběrný dvůr pro odběr nebezpečných, 
objemných a stavebních odpadů umístěný ve 
výkupně Kovošrotu Group CZ, a.s., Nábřeží 107, 
Jílové (tel. 606 727 832).   (OSMŽP)
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Rada města Jílové 
dne 12. 8. 2015 mimo jiné:

VÍME KDE NASTOUPIT?

• vzala na vědomí zápisy z jednání komisí rady 
města - Komise investiční a výstavby (15. 6. 
2015);  Komise sociální a bytové (1. 6. 2015) 
a Komise kulturní, sportovní a pro rozvoj města 
(18. 5. 2015, 22. 6.2015, 20. 7. 2015), (podrobné 
informace naleznete na webových stránkách 
města www.mujilove.cz v  sekci Samospráva - 
Rada)
• schválila směrnici č. 1/2015 O zadávání veřej-
ných zakázek malého rozsahu v  předloženém 
znění s účinností od 13. 8. 2015
• schválila vyhovět žádosti ředitelky Mateřské 
školy Jílové o zvýšení počtu zapsaných dětí ve 
třídách mateřské školy na školní rok 2015/2016
• schválila výběr dodavatele opravy kašen na Mí-
rovém náměstí a na zámeckém nádvoří formou 
poptávkového řízení
• schválila vyhlášení veřejné výzvy pro výběr do-
davatele na realizaci zakázky „Oprava opěrné zdi 
– garážový dvůr Jeselská ul., Jílové“
• schválila vyhlášení veřejné výzvy pro výběr 
dodavatele na realizaci zakázky „Jílové – úprava 
parkovacích stání“; jmenovala členy výběrové 
komise 
• vzala na vědomí vyhlášení veřejné výzvy pro 
výběr dodavatele na realizaci zakázky „Odstra-
nění vodovodní přípojky – demolice domu č.p. 
149“  
• schválila záměr pronájmu prostoru sloužícího 
podnikání: prodejna – 45,75m2 a WC – 2,40m2 

v budově na adrese Mírové náměstí 227, 407 01 
Jílové, na s.p.č. 391 v k.ú. Jílové u Děčína
• schválila záměr pronájmu prostoru sloužícího 
podnikání č. 4: místnost č. 1 – 19,80 m2, místnost 
č. 2 – 16,50 m2 a WC – 8,40 m2 v budově na adre-
se Mírové náměstí 223, 407 01 Jílové, na s.p.č. 387 
v k.ú. Jílové u Děčína
• projednala záležitosti týkající se pozemků ve 
vlastnictví města (záměry pronájmů, nájemní 
smlouvy, pachtovní smlouvy)
• schválila Smlouvu o výpůjčce mezi Zdravot-
nickou záchrannou službou Ústeckého kraje 
a městem Jílové, jejíž předmětem je automatizo-
vaný externí defibrilátor Lifepack 1000 s příslu-
šenstvím
• schválila nákup elektřiny na rok 2016
- 2017 přes Českomoravskou komoditní bur-
zu Kladno
• schválila smlouvy o zřízení věcných břemen 
– služebností inženýrských sítí ke konkrétním 
pozemkům města v rámci prováděných staveb 
jednotlivými stavebníky
• schválila uzavření smlouvy o poskytnutí pod-
pory mezi městem Jílové a Státním fondem 
životního prostředí ČR v  rámci Operačního 
programu Životní prostředí na podporu akce 
„Revitalizace školních zahrad u MŠ“, na základě 
které se Státní fond životního prostředí ČR za-
vazuje městu Jílové poskytnout dotaci ve výši 
27 655,90 Kč

Už jsi za mě zaplatil?
Městský úřad Jílové eviduje k 10. 8. 2015 106 
dlužníků u místního poplatku ze psů. Nejste 
mezi nimi? V přepočtu vychází měsíční popla-
tek za psa na 4 až 50 korun, není vám hloupé 
za svého domácího mazlíčka dlužit?

Eva Horová, tel. 778 479 767, mail: fin@mujilo-
ve.cz, MÚ Jílové, 2. patro, dveře č. 38

• schválila darovací smlouvu na pořízení osob-
ních oděvních součástek po živelní pohromě, 
mezi městem Jílové a paní I. P.
• schválila poskytnutí daru FC Jiskra Modrá, ve 
výši 20 000 Kč, na oslavy 70 let založení klubu, 
po realizaci a předložení vyúčtování akce fotba-
lovým klubem
• stanovila pro rok 2016 obřadní místnost, a to 
obřadní síň Jílovského zámku (Jílové č.p. 39); sta-
novila pro rok 2016 obřadní dny a to: 9. 1., 23. 1., 
6. 2., 20. 2., 5. 3., 19. 3., 9. 4., 23. 4., 7. 5., 21. 5., 4. 6., 
18. 6., 2. 7., 16. 7., 30. 7., 13. 8., 27. 8., 10. 9., 24. 9., 8. 
10., 22. 10., 12. 11., 26. 11., 10. 12.
• schválila v rámci 19. ročníku celostátní akce 
„Týden knihoven“, která probíhá v termínu 5. 10. 
- 8. 10. 2015, jejíž cílem je zejména propagace 
městské knihovny a podpora samotného čtení, 
nevybírat v Městské knihovně Jílové v průběhu 
této akce u nově registrovaných čtenářů popla-
tek za registraci a poplatek za poslední čtvrtletí 
(10 Kč za registraci + 13 Kč poplatek za IV. čtvrtletí 
u dětí / 10 Kč za registraci + 25 Kč poplatek za IV. 
čtvrtletí u dospělých)
• vzala na vědomí podnět týkající se dohledu 
nad dodržováním dopravního značení – průjezd 
kamionů městem.

 Ing. Radka Tomanová, tajemnice MÚ
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Dìèín hlavní nádraží  (+      Prokopa Holého)

Odbavovací hala hlavního nádraží ÈD

Èsl. mládeže
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www.dopravauk.cz

Zpracoval Krajský úøad Ústeckého kraje, odbor dopravy a silnièního hospodáøství. Platnost od 1.4.2015

Dopravci: Èeské dráhy a.s., DP mìsta Dìèína a.s., BusLine a.s., Autobusy Karlovy Vary, a.s.

Od 1.4.2015 zmìna organizace autobusových zastávek v centru mìsta!

    ÈD centrum, pokladna, èekárna, WC
    tel.: 840 112 113 (zákaznická linka)

Mìstská doprava
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- Jetøichovice
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Mìstská doprava

432 - Libouchec
Mìstská doprava

Orientaèní schéma dopravního uzlu Dìèín

     informaèní støedisko linkové dopravy
     Autobusové nádraží - Uhelná ul. 1

     tel.: 481 368 727  e-mail: info.dc@busline.cz

300 m

Prokopa Holého
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UDÁLOSTI M
P, JSDHO

SLOUPEK MP
Události za červenec a srpen 
Hasiči hlásí...

V dubnu tohoto roku byl 
Městské policii Jílové 
slavnostně předán, za 
účasti starosty města Jí-
lové, pana Kalvase  a ve-

litele městské policie, pana Svitáka, de-
fibrilátor LIFEPAK 1000. Uvedený přístroj 
zachraňuje lidské životy v oblasti srdeční 
zástavy. Všichni strážníci MP Jílové byli 
řádně seznámeni s  přístrojem LIFEPAK 
1000 defibrilátor a proškoleni záchraná-
řem z ZZS UK Ústí nad Labem. Uvedený 
přístroj je neustále v pohotovosti uložen 
ve služebním vozidle MP k okamžitému 
použití proškolenými strážníky.
Dne 29. 8. došlo na silnici 1/13 pod Plas-
timatem k dopravní nehodě motocyklis-
ty. Po dojezdu hlídky na místo již byla 
zraněnému muži poskytována lékařská 
pomoc okolo jedoucími lékaři z  Mostu. 
Hlídka MP ihned zabezpečila místo ne-
hody a řídila provoz do vyřešení doprav-
ní nehody. 
Dne 13. 8. bylo oznámeno občany, že 
na kopci zvaném Výrovna je ve stro-
mech padák. Hlídka po dojezdu na ur-
čené místo spatřila padák ve větvích 
nepřístupného terénu a zjistila, že zde 
uvízl paraglajdista, který byl v  pořádku, 
komunikoval s  hlídkou, pouze se ne-
mohl dostat ze stromu. Po delší době 
se podařilo HZS UK Děčín paraglajdistu 
sundat ze stromu. Muž byl v  pořádku 
a nezraněn.
Dne 15. 8. bylo hlídce MP oznámeno, že na 
Mírovém náměstí je podnapilý muž, který 
se válí po zemi. Při pádu se 
měl udeřit do hlavy. Hlídka 
na místě zjistila, že se jedná 
o 43letého muže, místní-
ho bezdomovce. Opilý 
muž byl hlídkou uložen 
do stabilizované polohy 
a na místo přivolána ZZS 
Děčín, která si muže pře-
vzala.
 Václav Bína, MF

V daném období provedla Jednotka SDH Jí-
lové - Modrá (dále jen JSDHO Jílové - Modrá) 
na žádost Krajského operačního a informač-
ního střediska Ústí nad Labem výjezd k níže 
uvedeným událostem:  
Dne 20. 7. vyjela JSDHO Jílové – Modrá do Jí-
lového, Martiněvsi. Zde hasiči odstranili sršní 
hnízdo z  rekreačního střediska „Chata Mír“, 
kde byli v době zásahu ubytovaní mladí spor-
tovci. Mimo hasičů byla na místě události pří-
tomna MP Jílové, která zamezovala pohybu 
osob v okolí po dobu zásahu. 
Dne 21. 7. JSDHO Jílové – Modrá zlikvidova-
la vosí hnízdo nacházející se na jedné z dře-
vin v  areálu místního hřbitova.  Kvůli vosím 
hnízdům vyjela JSDHO během července ještě 
24. 7. a 30. 7.
Dne 31. 7.  provedla JSDHO Jílové – Modrá vý-
jezd do Jílového, Modré, za účelem likvidace 
požáru rodinného domu. 
V pátek před druhou hodinou ranní vyšleh-
ly plameny z hrázděného domu v Jílovém 
– Modré. V domě se nacházely osoby, ho-
řela část střechy a ozval se výbuch propan-
butanové láhve, která se roztrhla. K požáru 
postupně přijelo osm hasičských jednotek 
ze širokého okolí. V té době již hořela část 
domu a polovina střechy. Hasičům ztěžova-
ly zásah špatně přístupné prostory v domě. 
Požár se šířil především pod střešní kryti-
nou. Hasiči pomocí trhacích háků rozebrali 
část střechy a čtyřmi vodními proudy do-
stali požár pod kontrolu. Během zásahu po-
užívali dýchací a výškovou techniku. Lokali-
zace požáru byla ohlášena po šesté hodině 
ranní. K zranění osob naštěstí nedošlo. Sil-
nice 1/13 byla nějakou dobu zcela uzavře-
na, později byl provoz řízen kyvadlově PČR. 

Dne 31. 7. vyjela JSDHO Jílové – Modrá do 
Děčína VI – Letné, ul. Albánská. Zde hasiči 
zlikvidovali požár klestí a staré trávy. 
Dne 4. 8. zasahovala JSDHO Jílové – Modrá 
v Jílovém, ul. Javorská, za účelem odstranění 
sršního hnízda, které na místě bezprostředně 
ohrožovalo osobu s alergií na bodový hmyz. 
Hasiči hnízdo odstranili.  
Dne 6. 8. provedla JSDHO Jílové – Modrá 
výjezd do Jílového, ul. Teplická. Zde hasiči li-
kvidovali vosí hnízdo, nacházející se v areálu 

koupaliště. Hnízdo se jim podařilo zlikvidovat 
ještě před otvírací dobou. Další vosí hnízda 
zaměstnala JSDHO ještě 8. 8. a 11. 8.

Dne 8. 8. vyjela JSDHO Jílové – Modrá spo-
lečně s  profesionální jednotkou ze stanice 
Děčín do Jílového, ul. Horská. Hasiči provedli 
požární zajištění z důvodu zahoření koruny 
stromu od vzdušného vedení vysokého na-
pětí. K němu došlo vlivem povětrnostních 
podmínek. 
Dne 11. 8. JSDHO Jílové – Modrá likvidovala 
lesní požár v obci Tisá – Rájec. Požárem byla 
postupně zasažena plocha cca 2 ha. Jeho 
úplná likvidace hasičům zabrala celkem čtyři 
dny. Nasazení hasičů našeho města bylo tří-
denní.   
Dne 11. 8. provedla JSDHO Jílové – Modrá 
výjezd do Jílového, ul. Sněžnická, kde hasiči 
zmonitorovali výskyt plamenného hoření 
v  oblasti pastvin na okraji lesního porostu. 
V  době příjezdu hasičů byla oblast již bez 
jakýchkoliv příznaků hoření, a tak byla tato 
událost uzavřena jako planý poplach.   
Dne 16. 8. vyjela JSDHO Jílové – Modrá do 
Jílového, Kamenné, ul. Lipová. Zde hasiči 
odstranili padlou dřevinu přes místní část ko-
munikace k Chatě Mír. 
Dne 18. 8. zasahovala JSDHO Jílové – Modrá 
v Jílovém, Martiněvsi, ul. Teplická, za účelem 
zajištění a následného vyproštění osobního 
vozidla, které po dopravní nehodě viselo 
jeho přední částí na kamenné zdi koryta Jí-
lovského potoka. Nehoda se obešla bez zra-
nění a jakýchkoliv škod na majetku.    

Dne 19. 8. provedla JSDHO Jílové – Modrá 
společně s profesionální jednotkou ze stanice 
Děčín výjezd do Jílového, ul. Kostelní. Hasiči 
zde likvidovali požár osobního vozidla Škoda 
Felicia. Mimo hasičů byla na místě události 
přítomna PČR a hlídka MP Jílové, která místo 
zabezpečila do příjezdu hasičů a navedla je 
k hořícímu vozidlu.  
Dne 23. 8. vyjela JSDHO Jílové – Modrá do 
Jílového, Martiněvsi (Kamenný dvůr), za úče-
lem likvidace požáru lučního porostu o roz-
loze cca 10 x 20 m. Na místo také vyjela PČR 
a vyšetřovatel požárů.
  Pavel Mošner, 
 velitel Jednotky SDH Jílové – Modrá, 
 Tomáš Straka 
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foto: Tomáš Straka

foto: archiv JSDHO

foto: Tomáš Straka 
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Program rozvoje obce
Vážení spoluobčané, podnikatelé a zástupci práv-
nických osob, jak jsme vás informovali již v minu-
lých číslech Jílovské sovy, město Jílové v současné 
době zpracovává Program rozvoje města.
Pracovní skupiny se při jeho tvorbě snaží hledat 
odpovědi zejména na následující otázky:

Otázky obecné
• Jaké jsou dle vašeho názoru největší problémy 
města?
• Jaké jsou dle vašeho názoru největší pozitiva 
města?
• Jsou zde místa, kam chodíte neradi, nebo se 
dokonce bojíte chodit?
• Jsou zde naopak místa, kam chodíte rádi?
• Co vám ve městě chybí?
• Co chybí vašim dětem?
• Co chybí mládeži?
• Co chybí vašim (pra-)rodičům?
• Co chybí mladým matkám, tělesně posti-
ženým?

Otázky pro oblast Ekonomi-
ka a infrastruktura
• Jaké jsou ekonomické pro-
blémy města?
• Jak je můžeme řešit? Jak pod-
pořit podnikání ve městě?
• Co říkají vaši kolegové pod-
nikatelé?
• Kde jsou nevzhledná místa 
města?
• Co je možno udělat pro to, 
aby byla atraktivnější pro oby-
vatele?
• Má obec dostatek vhodných 
ploch pro podnikání?
• Jaká jsou pozitiva či negativa 
přeložky silnice I/13?
• Má město dostatek parkova-
cích ploch?
• Má město dostatek cyklos-
tezek?
• Jak vnímáte budoucnost tzv. 
Kozí dráhy?

Otázky pro oblast Lidské 
zdroje
• Jaké jsou problémy mateř-
ské školy?
• Jaké jsou problémy základ-
ní školy?
• Jsou jejich kapacity dosta-
tečně využity?
• Má město dostatečné ka-
pacity pro volnočasové akti-
vity dětí a mládeže?
• Vyskytují se ve městě pro-
blematické části, kam se lidé 
bojí chodit?
• Potýká se město s vandalis-
mem?
• Jak je možno tento pro-
blém řešit?

• Potýká se město s kriminalitou?
• Jak je možno tento problém řešit?
• Nabízí město dostatečnou kvalitu a kvantitu so-
ciálních služeb pro seniory?
• Které služby konkrétně chybí?
• Jaké je kulturní vyžití v obci?

Otázky pro oblast Životní prostředí, cestovní 
ruch, zemědělství a rozvoj venkova
• Jaké jsou největší problémy týkající se životního 
prostředí ve městě?
• Jak vnímáte kvalitu vody v Jílovském potoce?
• Jaké je ovzduší ve městě v létě a v zimě?
• Je ve městě dostatek veřejné zeleně?
• Na co je vhodné upozornit potenciální návštěv-
níky města?
• Kam byste naopak turisty určitě nevzali?
• Co turistům v obci chybí? Jsou služby pro turisty 
dostatečně kvalitní?
• Jaké je kulturní vyžití v obci?

• Nebylo by možné obnovit nějaké tradice typic-
ké pro město?
• Navštěvují turisté také „dolní“ část města (území 
mimo Sněžník)? Co jim v této dolní části může-
me nabídnout? Jak je sem nalákat?
• Co by se mohlo stát další atraktivitou obce tu-
risty za předpokladu minimální / střední / vysoké 
finanční investice?
• Jak se podílejí zemědělci na cestovním ruchu 
(nabízejí kvalitní produkty, chovají hospodářská 
zvířata a zpřístupňují je pro děti, poskytují ubyto-
vání atd.) a jak by se mohli více podílet? 

Chtěli bychom vás požádat, zda byste také 
nechtěli na některé (nebo na všechny) otázky 
odpovědět. Vaše názory bychom opravdu rádi 
znali. Pokud budete chtít odpovědět, můžete 
využít emailovou adresu: osmzp@mujilove.cz, 
případně své odpovědi přinést na podatelnu 
Městského úřadu Jílové.
Děkujeme

Ing. Libor Teplan, 
předseda realizačního týmu
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Otevřený dopis

Pozvánka na výstavu
„Život v pohybu“

Nejprve bych chtěl vyjádřit poděkování re-
dakční radě za zveřejnění mého otevřené-
ho dopisu panu starostovi v Jílovské sově. 
Děkuji tímto Ing. Frkalovi i výboru FC Jiskra 
Modrá (i když nevím, kdo všechno se za tím 
skrývá, uvítal bych alespoň jeden podpis), 
že si udělali čas a na můj dopis zareagovali. 
Přiznám se, že jsem očekával odpověď od 
p. starosty, nicméně chápu situaci, že je to 
hlavně věcí FC Jiskra Modrá, tedy odpoví-
dají oni. Nejprve tedy k vyjádření p. radní-
ho, Ing. Frkala. I když se v názoru na celou 
tuto akci velmi rozcházíme, respektuji jeho 
pohled na celou událost, oceňuji jeho pří-
slib, že organizace při podobných akcích 
na Kamenci se zlepší. Od výboru FC Jiskra 
Modrá je to ale stále stejná písnička, pouze 
sliby a řešení nikde. Bohužel, ani snaha něco 
zlepšit. Tento problém totiž netrvá  krátkou 
dobu, já na toto upozorňuji již nejméně 
8 let. Za celou dobu se nezměnilo té-
měř  nic. Ani výmluvy, že si soupeře pozval 
FK Teplice, neberu. Tak si to měli lidé z FK 
Teplice sami organizovat, když na to lidé 
z FC  Jiskra Modrá nestačí. Oni s tím mají 
z Teplic bohaté zkušenosti a zvládají to 
tam dobře. Já chápu, že jsou situace, kdy 
je nutné částečně omezit práva občanů. 
Samozřejmě, živelní události, tragické ne-
hody, požáry, ohrožení života apod., za toto 
se rád vzdám svého pohodlí a omezím se. 
Je to koneckonců každého povinnost. Ale 
rozhodně se nehodlám vzdát svého práva 
na vstup na svůj pozemek kvůli fotbalu. 
Když to bylo jednou, dvakrát, nedělal jsem 
z toho vědu a mlčel jsem. Jestliže se to však 
opakuje stále dokola, v sezoně každý dru-
hý víkend v neděli odpoledne, navíc o ne-
dělích dopoledne, kdy se na Kamenci hrají 

žákovské turnaje, musel jsem se již ozvat 
a žádat představitele města o řešení. Záro-
veň musím konstatovat, že lidé z výboru 
FC Jiskra Modrá zdá se vůbec nepochopili 
obsah mého dopisu, když mě nazvali  „stě-
žovatelem“. Pánové z výboru, ani náznakem 
jsem si v dopise p. starostovi nestěžoval. 
Můžete si ho znovu přečíst a snad pozná-
te, jak se mýlíte. Já si nestěžuji, já pouze 
žádám po vedení města, aby zajistilo pořá-
dek na svých pozemcích a komunikacích. 
Nic více a nic méně. Žijeme v demokratické 
společnosti, kde má každý občan svá práva 
a i povinnosti. Tak své právo hájím. Stěžovat 
si, rovná se někde bokem pofňukávat, a to já 
rozhodně nedělám. Vámi zmíněné vozidlo, 
které skutečně parkuje zřejmě na vašem po-
zemku, používá hlavně moje dcera. Jak má 
ale vědět, kde váš pozemek končí? Nikde nic 
označeno není, v katastru je to zapsáno jako 
trvalý travní porost a FC Jiskra Modrá jako 
majitel. Rád budu parkovat mimo vaše pro-
story, jen to musí být nějak označeno, jinak 
ani nemá cenu o tom psát a na toto pouka-
zovat. Závěrem bych chtěl dodat, že přesto-
že situace při zápasech na hřišti v Kamenci 
nadělala dost zlé krve, zůstanu optimis-
tou a věřím, že i můj dopis p. starostovi 
přispěje k celkovému zlepšení situace na 
Kamenci. Jen musí být snaha na obou stra-
nách. Mám dojem, že já byl tolerantní dosti 
dlouhou dobu, a že řešení je nyní na vaší 
straně. Tak uvidíme. Dne 16. 8. se zde konal 
zápas krajského přeboru. Musím uznat, že 
auta parkovala slušně, byla zde na kontro-
le i městská policie, vše proběhlo v klidu 
a pořádku, tak snad to tak bude pokračovat. 
A to byl můj záměr.

Alois Musil

KNIŽNÍ KOUTEK
…knihy pro dospělé:  
J. Nesbo: Krev na sněhu, M. Zusak: Smeč-
ka rváčů, V. Roth: Aliance, O. Nečas: Zlaté 
zrcadlo, S. Berry: Královský klam, Š. Kopři-
va: Aktivní kovy, J. Havel: Grónská setkání, 
J. Expert: Vrahova žena, H. Hindráková: 
Dobrovolnice: Amélie objeví inzerát na 
práci dobrovolnice v uprchlickém táboře 
Kakuma v Keni. Zaplatí poplatek, ale po pří-
letu zjistí, že naletěla podvodníkům. Začne 
pomáhat ve slumech, kde panují otřesné 
podmínky. Navíc zde někdo unáší děti. 
Amélie zkusí pátrat, netuší však, jaké nebez-
pečí jí hrozí. Jednoho dne procitne v chýši 
v zakrváceném oblečení a vůbec nic si nepa-
matuje. 

…knihy pro děti:  
Z. Pospíšilová: Hravá škola, R. Petříčková: 
Hejkalov, V. Otčenášek: Chrlič, M. Kubišo-
vá: Malované oblázky, J. Sedláčková: Le-
tem módním světem, J. Kinney: Deník ma-
lého poseroutky 9., J. Ptáčková: Filip a jeho 
tajemný kamarád, 
V. Válková: Marie Terezie: Bára si myslela, 
že jediná věc, kterou musí na královském 
zámku zařídit, je získat od Marie Terezie 
propouštěcí list z vojny pro svého kamará-
da Vojtu. Jenže situace se poněkud zkom-
plikovala jednak Bářiným nerozumným 
přáním zkusit prožít pár dní jako princezna, 
jednak záhadným soubojem, jehož náhod-
nou svědkyní se stala, a také příchodem 
tajuplného nočního návštěvníka do jejích 
komnat. Bára tedy musí ještě vypátrat, 
s kým se to královna po nocích tajně schází, 
zorganizovat dostaveníčko arcivévodky-
ně Marianny s francouzským vikomtem 
a zařídit, aby Marie Terezie NEZAVEDLA po-
vinnou školní docházku... Přitom zjišťuje, že 
mít hromadu sourozenců není taková pará-
da, jak si myslela, a že princezny mají režim 
jako v polepšovně. ORa

Srdečně bych vás chtěl pozvat na výstavu fo-
tografa Lukáše Černého, která se bude konat 
na Jílovském zámku od 1. 10. – 9. 11. 2015.  
Jedná se o okamžiky a momenty každoden-
ního života dětí, přátel, celebrit, svateb a na-
šich domácích mazlíčků.
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CIRKUS MISTRAL
bavil velké i malé

ŠKOLA ZAČNE I SENIORŮM

NOČNÍ 
PROHLÍDKA

SOUSTŘEDĚNÍ JKS

V srpnu jsem se zúčastnila krásné Noční pro-
hlídky zámku. I přesto, že přes den byla teplo-
ta nesnesitelně vysoká, večer byl krásně vlahý  
a zámecká zahrada zvala k prohlídce tajemně 
poblikávajícími loučemi a svíčkami. Večer dý-
chal létem a prázdninami.
Naše průvodkyně, paní Nedvědová, nás přiví-
tala, představila nám své dvě pomocnice v ká-
pích a s loučemi. Prohlídku jsme zahájili na ba-
rokním kamenném mostě vedoucím k zámku. 
Prohlídka pokračovala romantickou zahradou, 
kde nás pozdravily krásné majitelky zámku 
v dobových šatech i místní vodník.
Dozvěděli jsme se zajímavosti o sochách, které 
jsou v zámecké zahradě, kašně, kočárovně. Pro-
hlídka nás dále zavedla až do místního kostela, 
kde  se postavy v kápích proměnily v hudebni-
ce a naši noční romantickou prohlídku zakon-
čily zpěvem.
Myslím, že nikomu z nás se vůbec nechtělo do 
reálného času.
Děkuji všem, kteří se podíleli na realizaci.
 Věra Lacinová

JKS byl tři dny v Srbské Kamenici na odborném 
soustředění. Zkoušeli jsme písně současného re-
pertoáru, ale i skladby nové, abychom opět po-
kročili dále a s přicházejícím podzimem přivítali 
babí léto nezaskočeni. Kromě zpěvu jsme pilovali 
techniku, procvičovali dýchání, třídili noty. A ve-
čery? Milé zpívání s přáteli! Vrcholem soustředění 
byl koncert v krásném barokním kostele Svatého 
Václava v  Srbské Kamenici. Vstřícnost zdejších 
obyvatel a zájem o kulturní dění přispěly k vel-
kému úspěchu našeho vystoupení. Celý koncert 
provázela pohodová uvolněná nálada. Závěrem 
chci poděkovat Martině Záhorové za sólové zpí-
vání a jejímu manželovi Honzovi Záhorovi sme-
kám klobouk. Jílovský komorní sbore, jen tak dál! 
Odjížděli jsme se srdečným pocitem a s  vědo-
mím dobře odvedené práce. Všem příznivcům 
děkujeme. Hezké podzimní dny.
 Krista Roučková

Po velkých vedrech přišlo prudké ochlazení 
a tak spousta rodičů řešila jak zabavit děti, aby 
se doma nenudily. Cirkus Mistral se svým pro-
gramem nazvaným „Cirkus bude“ navštívil Jílo-
vé v ten pravý čas. Za okny chladno, ale v sále 
plno zábavy a smíchu. Akrobaté předvedli cviky 
v odvážných výškách, kouzelníci překvapili ši-
kovnými iluzemi, kdy z obrázku pejska dokázali 
vykouzlit pejska živého. To byl ale také jediný zá-
stupce zvířecí říše, protože jinak šlo o cirkus ryze 
„člověčí“! Viděli jsme také fakíra, který se nebál 

ohně ani ostrých střepů nebo artistu, který na 
svém těle dokázal roztočit neuvěřitelný počet 
obručí. Samozřejmě nechyběli ani klauni, kteří 
celým představením provázeli a s úspěchem ba-
vili velké i malé diváky. Celé představení završila 
ohnivá show, která se z bezpečnostních důvodů 
přesunula ze sálu do vstupní haly zámku. O tom, 
že představení bylo úspěšné, svědčí mimo jiné 
i to, že bezprostředně po něm se už diváci ptali, 
kdy Cirkus Mistral přijede příště. 
 PeN

foto: Petra Nedvědová

foto: Tomáš Straka

Do školních škamen přivede seniory další 
semestr Virtuální Univerzity třetího věku. 
Tentokrát si studenti vybrali téma Evropské 
kulturní hodnoty. 
První přednáška se zaměřuje na fungování 
společnosti obecně a na to, jakým způso-
bem je funkčnost zajišťována – psanými 
i nepsanými pravidly a zákony. Jsou tato pra-
vidla univerzální pro všechny společnosti, 
nebo jsou závislá na konkrétní kultuře?
Druhá přednáška je úvahou o evropských 
hodnotách – jsou všeobecně pozitivní? Jak 
si sami evropské hodnoty představujeme? 

Jak vyjdou evropské hodnoty při srovnává-
ní s  jinými kulturami? Jakým způsobem je 
možné pozitivní hodnoty zneužít ke špat-
nostem?
Třetí přednáška se zabývá dějinami systema-
tického studia kultury – snaží se ukázat růz-
né přístupy a náhledy na společnost, kulturu 
i samotného člověka, který je často defino-
ván z naprosto odlišných směrů.
Čtvrtá a pátá přednáška tematicky velmi 
úzce navazují na třetí přednášku. Protože 
člověk může být definován různým způso-
bem (a často nesprávnou definicí), může-
me se setkávat s relativizováním základních 
(esenciálních) vlastností člověka. Tyto před-
nášky ukazují, jaké důsledky může mít relati-
vizování mravních a etických záležitostí.
Šestá přednáška shrnuje obsah kurzu a na 
vybraných příkladech uvádí, k jakým promě-
nám evropské kultury dochází.
Semestr zahajujeme ve čtvrtek 1. října ve 
13 hodin, tradičně se sejdeme ve velkém 
sále Jílovského zámku a rádi ve svých řa-
dách přivítáme i nové zájemce o studium. 
Školné se nemění, zůstává stále ve výši 
300 Kč za semestr.
Ještě jste se nerozhodli? Přijďte si studium 
vyzkoušet. Najdete tu nové i dávné přátele 
a známé, posedíte v  příjemném prostředí 
s kávou nebo čajem a dojde třeba i na spo-
lečné výlety. Zkrátka – student VU3V se ne-
musí cítit osaměle!
 text a foto: Petra Nedvědová

foto: archiv JKS
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ZPRÁVY ZE ZŠ A M
Š

Ohlédnutí za uplynulým 
školním rokem
Pro žáky a jejich rodiče představuje škola 
hlavně vzdělávací ústav, kam je nutné dochá-
zet, více či méně dobrovolně, prohlubovat 
své vědomosti a připravovat se tím na samo-
statný život.
Pro učitele a zaměstnance školy je předává-
ní znalostí svým svěřencům naopak jen částí 
ze souhrnu povinností.  Tímto článkem si do-
volím nechat vás nahlédnout do zákulisí pro-
vozu naší jílovské školy.
Že se zřizovatel základní školy, město Jílové, 
stará o prospěch školy, bylo patrné při rekon-
strukci budov ve Školní ulici či mateřské školy 
na sídlišti celé léto. Opravy i úklid jsou u kon-
ce, k  velkému zklamání malých studentíků 
se termíny dodržely a 1. září začal další nový 
školní rok.
Existuje dlouhý seznam oprav a úprav, které 
čekají na svou realizaci. S ohledem na jejich 
důležitost a hlavně přísun tolik důležitých fi-
nancí, získávaných převážně formou grantů 
a dotací, se daří pomalu seznam ztenčovat.
V minulém školním roce se podařilo zrekon-
struovat sborovnu pro učitele v budově školy 
ve Školní ulici. Obnovy vybavení se dočkala 
i budova Střediska volného času (SVČ). Re-
konstrukcí prošla kuchyňka, sprchy, vznikly 
prostory pro ubytování možných návštěvní-
ků z jiných škol při akcích SVČ.
S  opravou hlavní budovy školy souvisela 
i hromadná akce zahrnující všechny ročníky 
obou stupňů ZŠ – Ozdravný pobyt v přírodě 
(dříve škola v  přírodě). Měla pomoci vyřešit 

zkrácení červnové výuky z důvodu zahájení 
už zmiňovaných oprav. Většina domácností 
ve městě na týden osiřela a děti si užily báječ-
ných pět dnů v krásných místech naší země. 
Postaráno bylo i o děti, které zůstaly. Velké 
poděkování jim patří za pomoc při zdobení 
obnoveného pomníku Dr. Jahneho u budovy 
SVČ v Kostelní ulici.
Mnoho rodin muselo řešit nepříjemnou si-
tuaci, kam v červnu s dětmi. Škola se opravit 
musí a prázdniny by opravdu na dokončení 
nestačily. I tady se škola snažila vyjít rodičům 
vstříc a zprostředkovala dětem letní tábor 
v Chorvatsku. Nabídky využilo 40 dětí a vyra-
zilo na 10 dní do Chorvatska. Všichni se zdrávi 
vrátili, a jelikož se místo i cestovní kancelář 
osvědčily, může se z  nouzového řešení stát 
hezká tradice.
O tom, že práce kantorů nekončí se zvoně-
ním, přesvědčil rodiče deváťáků pan učitel 
Jan Jech.  Podařilo se mu probudit v náctile-
tých dívkách zájem o divadlo a sehrát s nimi 
krásné pohádkové představení, které pak 
ukázaly všem svým spolužákům. Představe-
ní sklidilo takový úspěch, že jej budou moci 
shlédnout všechny jílovské děti v rámci pra-
videlného nedělního odpoledne s pohádkou 
na zámku v Jílovém. 
Vánoční trhy také prošly změnami. Každý rok 
zaznamenají trhy velký zájem a úspěch a kaž-
dý rok se potýkají s nedostatkem prostoru 
pro návštěvníky. Proto jsme v  prosinci ote-
vřeli pro všechny nakupující i prodávající celá 

dvě patra školy a zajistili tím jistě příjemnější 
a slavnostnější náladu bez tlačenic.
Pokud si naše škola chce udržet kvalitní učite-
le, je v jejím zájmu nabídnout svým zaměst-
nancům možnost dalšího vzdělávání, profes-
ního růstu a možnosti získávání zkušeností na 
jiných školách i v jiných zemích. Proto jsme se 
zapojili do projektu „Výzva 56“, která umožní 
učitelům cizích jazyků stáže ve vybraných ze-
mích (Rakousko, Velká Británie a Německo) 
a stínování učitelů přírodovědných předmě-
tů (tj. prakticky sledování práce učitele v jiné 
zemi – Slovensko), naučit se zvyšovat např. 
čtenářskou gramotnost prostřednictvím čte-
nářských dílen a díky možnosti zakoupení 
velkého množství pro žáky zajímavých kniž-
ních titulů.
„Výzva 51“ pak přivede dotykové přístroje do 
rukou zatím aspoň vyučujícím, kteří je budou 
moci využívat v  hodinách jako alternativní 
pomůcku.
Zároveň pokračujeme ve spolupráci s  part-
nerskou školou ve Velké Británii  při organi-
zování a realizaci výměnného pobytu žáků. 
Naši žáci navštívili Londýn v  minulém škol-
ním roce, žáci z Anglie přijedou společně se 
svými učiteli v únoru 2016.
Současně se připravujeme na další projekty 
„Multimediální jazyková učebna“ a „Výzva 57 
– vybavení technických dílen“.
Jak již bylo napsáno, seznam nápadů, vylep-
šení a oprav je dlouhý a uskutečnit se dají jen 
postupně. 
Děkujeme všem rodičům a přátelům ško-
ly za mimořádnou trpělivost, pochopení 
a shovívavost s komplikacemi, které přinesla 
rekonstrukce školy. Minulý rok byl náročný 
jak pro školu, tak i pro děti a rodiče. Přestálé 
nepohodlí a trable jsou za námi, hlavní budo-
va dostala nový plášť a okna.
Přeji všem svým kolegům a žákům úspěšný 
nový školní rok, ať se nám dobře spolupracu-
je a daří.
 Mgr. Markéta Kácová, ředitelka školy

Školka v novém aneb všechno 
se to zvládlo i díky vám
Vážení a milí rodiče,
toto oslovení mi v tuto chvíli přijde opravdu 
patřičné. Máme za sebou prázdniny, v  prů-
běhu kterých byla provedena velká stavební 
akce v MŠ Průběžná. Akce, k jejímuž zdárné-
mu průběhu přispěl každý z vás.
První z našich budov tak má už nový kabát.
Velké poděkování patří vám všem, kteří jste 
nám pomohli tím, že jste se o prázdninách 
co nejvíce postarali o svoje děti a využili tak 
docházku do MŠ pouze v  opravdu nutných 
případech. Nejedná se jen o rodiče dětí ze 
školky v  Průběžné, ale úplně stejným dílem 
jste pomohli i vy, jejichž děti docházejí Za 
Koupaliště a do Modré. 
Nám pak zbyly ruce na práci a úklid a tak se 
společnými silami došlo vítězně do konce.
Co se týká samotného úklidu, i tady je potře-
ba poděkovat všem, kteří přišli a pomáhali, 
ale i těm, kteří pomoc nabízeli a my už ji v tu 
chvíli nepotřebovali, neboť práce spěly k zá-
věru.

Bylo to parné léto. 
Doslova. 
Těšíme se na to, jak 
v novém přivítáme 
děti, těšíme se na 
to, jak se postup-
ně bude zlepšovat 
prostředí i v  dal-
ších budovách MŠ. 
V  Modré na děti 
čeká nový náby-
tek a ještě bude 
položeno lino ve 
třídě. Za Koupališ-
těm jsme zhotovili 
v  další třídě nové 
k r yty na topení 
s  úložnými prostory, koupili jsme velkým 
dětem nový nábytek do tříd. Chystáme po-
stupně další věci tak, aby naše školky byly 
opravdu hezké a našim nejmenším v  nich 
bylo dobře.

Přeji všem hezký nový školní rok, ať se vám 
daří v soukromém i pracovním životě a tě-
ším se na shledání, když ne denně, tak urči-
tě na Školní akademii.
 Helena Říhová, ředitelka MŠ

foto: archiv MŠ
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 ZŠ Ozdravný pobyt čtvrťáků - Český ráj

Ozdravný pobyt v přírodě 
Rytíři na hradě Trosky

Z důvodu probíhající dlouho očekávané rekon-
strukce budovy naší školy vyjeli v letošním roce 
na ozdravný pobyt žáci všech ročníků. Dvacet 
devět čtvrťáků strávilo pět příjemných dní v srdci 
Českého ráje. 
Postupně jsme navštívili zříceninu středově-
kého hradu Trosky a hrad Kost. Předposlední 
den jsme došli do Sobotky, kde si děti doplnily 
své sbírky suvenýrů a dokoupily dárky pro své 
blízké. Mezitím jsme absolvovali mnoho vědo-
mostních kvízů, soutěží a sportovních soubo-
jů. Abychom nezanedbávali školu, stačili jsme 

při tom všem vyplnit celou 
řadu pracovních listů.
Hodně jsme se toho dozvě-
děli a ještě víc prožili. Pokud 
to bude jen trochu možné, 
rádi v  příštím roce znovu 
vyjedeme do přírody. Ač-
koliv se nám v Libošovicích 
líbilo, rádi bychom navštívili 
a prozkoumali zase jinou 
část naší vlasti.
 text a foto: Mgr. Heřman Žilík

foto: Mgr. Heřman Žilík

Žáci třetích ročníků vyjeli na svou „rytíř-
skou výpravu“ do pohádkového Českého 
ráje.  Ubytování v  hotelu Trosky přímo 

pod majestátním hradem téměř vybízelo 
k tomu, aby se z nich stala pážata, dokazu-
jící svou zdatnost, dovednosti i odvahu při 

lovu „bobříků“. Jen ulovením 
většiny z  nich mohly děti zís-
kat své šlechtické tituly a být 
pasovány na rytíře! 
Pestrý program, krásné uby-
tování, výborná kuchyně, pří-
jemné vystupování a vstřícný 
přístup majitelů objektu i ob-
sluhujícího personálu, to vše 
přispělo k tomu, že nejen děti, 
ale i dospělí budou na školu 
v  přírodě dlouho vzpomínat 
a rádi se na toto místo vracet.
 text a foto: Mgr. Lenka Lešáková

Pohádkový výlet 
našich prvňáčků
I prvňáčci letos vyrazili užít si radostné 
chvíle v čistém prostředí lesa a přírody Lu-
žických hor. Odjeli za pohádkami do Jiřetí-
na pod Jedlovou. Ve stříbrném dole hledali 
drahé kovy a zakoupili rytířské meče a dra-
hé prsteny. V černém lese postavili chatrče 
rybářům ze Zlatovlásky a hledali perly, kte-
ré princezna poztrácela v trávě. Ve středu 
se na farmě Malevil projížděli na koni jako 
kuchař Jiřík s králem a výborně si rozuměli 
se všemi zvířátky, jako kdyby snědli pohád-
kového úhoře. Majitel farmy se na ně vůbec 
nezlobil jako král v pohádce, naopak je štěd-
ře pohostil ve své restauraci a připravil jim 
pěkné radovánky v písku a na prolézačkách. 
Ve čtvrtek dopoledne vyzkoušely děti svoji 
udatnost i chytrost ve sportovně – matema-
tických štafetách. Poté se vydaly na nároč-
ný výstup k  pohádkové věži hory Jedlová 
a navštívily zříceninu hradu Tolštejn, kde 
probudily Bílou paní. Ta přišla posled-
ní den na návštěvu do blízkého lesa, ve 
kterém ukryla velký zlatý poklad. Počasí 
bylo slunečné, proto poslední pohádko-
vé chvíle prožili žáci na rozkvetlé lou-
ce za horskou chatou, kde vyrobili zlaté 
rybky – malé překvapení pro rodiče na 
zářijovou nástěnku. A zazvonil zvonec, 
hurá do autobusu, pohádky byl konec.
Pohádkové bylo prostě vše – děti, příjemný 
personál, prostředí a od úterý i počasí. Děti 
i paní učitelky a vychovatelky se těší na dal-
ší společné akce!
 text a foto: Mgr. Ivana Špačková

Ozdravný pobyt žáků 
2. stupně ZŠ Jílové - Kamzík
Žáci druhého stupně vyjeli na ozdravný pobyt do 
penzionu Kamzík. Objekt se nachází v malé rekre-
ační vesničce, která leží v malebném údolí Stude-
ného potoka pod svahy Studence a Bukoviny, asi 
5 km severně od České Kamenice. Je umístěn upro-
střed krásné přírody a má vlastní bazén. 
Žáci byli většinou ubytováni na pokojích dle své-
ho přání se svými spolužáky, pouze ojediněle byly 
z kapacitních důvodů na pokojích ubytovány děti 
z různých tříd a ročníků. 
Jídlo bylo podáváno 5x denně. Bylo pestré, 
chutné, střídaly se přílohy. Děti nejvíce přiví-
taly snídaně, kdy si mohly vybrat dle svého 
přání i množství. 
Dopoledne bylo rozděleno do dvou dvou-
hodinových bloků, kde se žáci učili pomocí 
pracovních listů vytvořených vyučujícími. 
Odpoledne trávili žáci se svými třídními 
učiteli, byli na výletech v Chřibské, Jetři-
chovicích a na Studeném vrchu, zúčast-
nili se sportovní olympiády. Následoval 

i rozmanitý večerní program – zahrnoval ka-
raoke, soutěž Kufr, pekly se buřty a zpívalo se 
u táboráku. Děti prošly stezku odvahy a tancovaly 
při závěrečné diskotéce, ze které si odnesly ceny 
a diplomy za celotýdenní snažení.
Celý týden jsme se příjemně bavili a poznávali krás-
né okolí, vzájemně jsme se lépe poznali a navázali 
nová přátelství. Budeme se opět těšiti na příští rok.
   Mgr. Alena Justová (vedoucí akce)

foto: archiv ZŠ
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Reklamace zájezdu
Vrátili jste se z dovolené rozčarovaní ze 
služeb, které vám poskytla cestovní kan-
celář? Ubytování bylo horší, vzdálenost od 
moře neodpovídala informaci v katalogu 
a slibovaný bazén chyběl zcela? Vězte, že 
existuje obrana.
Cestovní kancelář odpovídá za to, že zá-
jezd bude v  souladu s uzavřenou cestov-
ní smlouvou, ať už má závazky plynoucí 
z této smlouvy plnit ona sama nebo jiný 
smluvený dodavatel. V praxi se tedy mů-
žete vždy obrátit přímo na cestovní kan-
celář, se kterou máte podepsanou cestov-
ní smlouvu. Pokud je uzavření cestovní 
smlouvy zprostředkováno jinou cestovní 
kanceláří či agenturou, je možné uplatňo-
vat právo ve stejné lhůtě i zde.

Vady zájezdu
Když dovolená neprobíhá tak, jak měla 
probíhat podle ujištění cestovní kanceláře 
nebo očekávání zákazníka, musí cestov-
ní kancelář zajistit nápravu. Nárok se liší 
podle závažnosti nedostatků a možnosti 
jejich odstranění. Jedná-li se o vadu pod-
statnou, je právem zákazníka zájezd ukon-

čit a nechat se dopravit zpět do vlasti. 
Primárně se však cestovní kancelář musí 
postarat o pokračování zájezdu i za cenu 
nižší kvality služeb. Rozdíl v ceně pak vrací 
zákazníkovi a naopak vyšší standard hradí 
vždy ze svého cestovní kancelář.

Reklamace na místě
Již před odjezdem na dovolenou si ohlídej-
te, aby vše, co cestovní kancelář přislíbila 
ústně, bylo zaneseno do cestovní smlou-
vy. Neodpovídá-li pak například výhled 
z pokoje nebo jeho vybavení smluveným 
požadavkům, je zapotřebí jednat už na 
místě. Pokud je na zájezdu přítomen de-
legát nebo průvodce, měl by ho zákazník 
ihned upozornit, že situace je odlišná od 
uzavřené smlouvy, a požadovat okamžitou 
nápravu nebo alespoň žádat vystavení pí-
semného dokladu.
Mějte na paměti, že veškeré vytýkané ne-
dostatky bude nutné nějakým způsobem 
doložit či prokázat. Nejsnáze tak, že vyfo-
tografujete stav a vzhled ubytovacího za-
řízení, vybavení pokoje, výhled z balkonu 
atd.
Písemný doklad si můžete zkusit vyžádat 
také od personálu nebo poskytovatele 
služby. Jako důkaz může posloužit také 
svědectví dalších účastníků zájezdu. Ke 
zjednání nápravy určete lhůtu. Nečinnost 
cestovní kanceláře či delegáta zákazní-
ka opravňuje zařídit si potřebná opatření 
sám a vzniklé náklady předložit cestovní 
kanceláři k úhradě. 

Nárok na poskytnutí slevy
U vad, se kterými se toho moc nenadělá, 
zbývá pouze finanční kompenzace. Sleva 
přichází obvykle do úvahy za situace, kdy 
už není čas vadu napravit, například chy-
bí-li slibovaný bazén nebo je-li poskytnut 
nižší komfort při zpáteční cestě na letiště. 
Otázkou je, na jak velkou slevu budete mít 
nárok. Vodítkem může být frankfurtská 
tabulka slev. Jde o sazebník, v němž jsou 
uvedeny různé druhy nedostatků, které 
mohou klienta na zájezdu postihnout, 
a k němu  je přiřazen způsob výpočtu ná-
hrady za takové nedostatky. Frankfurtská 
tabulka slev je sice nezá-
vazný dokument, je však 
používána u soudů v řadě 
vyspělých zemí. 
Nejzazší lhůta pro uplat-
nění nároku na slevu je 
jeden měsíc od skončení 
zájezdu. Počítá se, i když 
reklamaci s požadavkem 
na slevu uplatníte u zpro-
středkovatele zájezdu. 
Pokud s reklamací neu-
spějete, můžete se svého práva domáhat 
u soudu. Namítne-li však cestovní kance-
lář v soudním sporu důvodně vaše otálení 
s vytknutím vad, soud vám slevu nepřizná. 
Proto vše řešte bez odkladu.
O svých problémech, zejména jde-li o pro-
blémy s českými cestovními kancelářemi 
či českými dopravci, se můžete poradit 
s právními poradci dTestu na lince 299 149 
009, která je k dispozici každý všední den 
od 9 do 17 hodin.
 Mgr. Lukáš Zelený, 
 vedoucí právního oddělení

Zajímáte se o dění ve městě 
(aktuální zpravodajství, kultura 
apod.)? Kde čerpáte informace?

ANKETA

Tomáš G., 45 let
Určitě se zajímám, kde se co děje. Informace 
čerpám z internetu, tedy z facebooku a pak 
čtu Sovu.

Hana J., 52 let
Trošku se zajímám, hlavně čerpám z interne-
tu a třeba kulturní akce čtu pravidelně v ob-
chodě na letáčcích.

František P., 18 let
Jo jo, sleduji dění ve městě, hlavně když sly-
ším sirénu nebo něco houkat, tak pak kou-
kám na facebook, tam to vždy píšou. Jinak 
kulturu moc nevyhledávám, ale občas si pře-
čtu leták v restauraci na námku.

Zdena J., 35 let
Zajímám se především o aktuální dění, např. 
od hasičů, tam je dost informací, ale také sle-
duji, kdy nepoteče voda a nepůjde elektřina. 
Například také chodím na akce do zámku, to 
se vždy dočtu na rehábku.

Barbora N., 45 let
Informace a zprávy sleduji na internetu, 
v Sově a občas v novinách, také v obchodě, 
kde máme pravidelně letáky.

 ptal se Tomáš Straka

Dne 8. srpna 2015 se na Jílovském zámku konala svatba Radky Miláčkové a Tomáše Straky, 
našeho dlouholetého spolupracovníka a kolegy. Na společné cestě životem Vám oběma 
přejeme hodně štěstí, lásky, vzájemného porozumění a tolerance.
Ať se Vám splní Vaše společná přání a sny.
                                                                                                                                                  redakční rada

foto: archiv Tomáš Straka
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A než jsme se nadáli…
prázdniny jsou fuč

Naposledy jsme vám slíbili přinést naše výsledky 
z prvního kola pohárové soutěže v letním biat-
lonu 2015. Než jsme se ale nadáli, je tu konec 
prázdnin, a nejen že se dozvíte, jak jsme uspěli na 
počátku léta, ale i jak jsme se připravovali během 
prázdninových dní.

Ale pojďme popořadě:
První zastávkou seriálu celostátních závodů byl 
sportovní areál Lom v  Letohradu. Naposledy 
jsme vám psali, že oddíl Jílového tu reprezen-
tovalo 25 závodníků. Asi jsme nebyli jedinými 
v  tak vysokém počtu, protože se této sportovní 
události zúčastnilo 427 startujících sportovců. 
Nikdy v  historii nestartovalo na národních soutě-
žích biatlonu ani letním biatlonu tolik závodníků. 
O to větší byla naše radost, když se i naši borci do-
kázali prosadit v popředí výsledkových listin. A to 
i přes teploty přesahující třicetistupňové hodnoty.
O týden později, v polovině června, odjela malá 
skupinka na zkušenou do Jablonce nad Nisou.  
Chtěli jsme si zkusit biatlon v  jiné podobě, na 
horských kolech. Věděli jsme, že cyklistická pří-
prava nespadá do našeho tréninkového pro-
gramu, proto jsme Mistrovství ČR v biatlonu na 
horských kolech brali především jako novou 
zkušenost, zpestření naší přípravy a v neposlední 
řadě i odpočinek.
Před začátkem prázdnin se konal v Bystřici pod 
Hostýnem další pohárový závod v  letním biat-
lonu. Tak, jako jsme si pochvalovali naši vysokou 
účast na prvním závodě, nyní jsme museli kvůli 
marodce a předprázdninovým aktivitám někte-
rých sportovců oželet i silné opory našeho druž-
stva. Neznamená to ovšem, že bychom neuspěli. 
Naopak musím uznat, že všichni naši sportovci 
znovu bojovali o ta nejlepší umístění. Vypoví-
dalo o tom i naše průběžné pořadí v hodnocení 
soutěže družstev, kdy jsme figurovali na 4. místě 
z počtu 42 hodnocených týmů.
A to už tu najednou byly prázdniny a přemýšleli 
jsme, jak zorganizovat tréninky v  období, kdy 
nejen většina dětí tráví hodně času mimo do-
mov. Rozhodli jsme se pokračovat v nezměně-
ném režimu tréninků. Třikrát v týdnu jsme trávili 
společná odpoledne v lese nebo na cyklostez-

kách. Měli jsme pocit, že se konečně naše tré-
ninkové zatížení začíná vyplácet a nechtěli jsme 
zameškat příležitost věnovat volný čas další 
intenzivní přípravě. Do prázdninového progra-
mu patřilo i týdenní soustředění  - kde jinde než 
v  Letohradském Lomu. Oproti loňskému roku 
jsme s  radostí využili zápalu některých rodičů 
a přátel. Maximálně jsme naplnili ubytovací ka-
pacitu chaty v Lomu i organizační možnosti tre-
néra (22 sportovců je opravdu maximum), měli 
jsme své kuchaře. Byl to týden snů.  Od prvního 
tréninku jsme maximálně využívali dráhu na 
kolečkové lyže i se strmými stoupáními a pro-
pastnými sjezdy. Nikomu ani nevadila ta trocha 
silničního lišeje. Denně jsme trávili 6 – 8 hodin 
tréninkem a ještě jsme se u toho bavili a udělali 
si i nějaký výlet.
Po návratu domů jsme měli trošku obavu, jestli 
dokážeme zregenerovat své síly na III. kolo po-
háru v letním biatlonu ve Starém Městě pod 
Landštejnem. V tréninku jsme vsadili na jedi-
nou kartu, pokračovat v tréninkovém nasaze-
ní. Myslím, že to vyšlo. Ve „Staráči“ to nebylo 
nejhorší. Naopak myslím, že je to závodiště, 
kde se nám docela daří.   Zejména v nedělním 
závodě to byla medailová žeň.

Aby toho nebylo málo, poslední prázdnino-
vý víkend jsme vyrazili s  Natálkou Bártovou 
do Nového Města na Moravě, abychom po-
měřili své síly na kolečkových lyžích. Sešla se 
tu talentovaná mládež ze všech sportovních 
center mládeže a utkala se v  rychlostním 
a stíhacím závodě. V  sobotu sice byl trošku 
znát týdenní tréninkový výpadek kvůli lehké-
mu nachlazení, dosažený výsledek (16. místo) 
ale byl pořád velice uspokojující. Neděle byla 
takovou bitvou. Natálka se ze 16. místa nejen 
výbornou střelbou, ale i kvalitní jízdou, pro-
bojovala na konečnou 8. příčku.
Nyní jsou prázdniny opravdu za námi. A co 
je před námi? Zářijový program bude také 
nabitý. Hned první víkend stráví Natálka na 
Mistrovství ČR v biatlonu na kolečkových ly-
žích – kde jinde než v Letohradu. Je to poprvé 
po dlouhé době, kdy se vrátíme na tuto vý-
znamnou akci. Její výsledky vám přineseme 
v příštím vydání. A kromě toho vám podáme 
i zprávu o našem působení na vrcholných 
soutěžích v letním biatlonu 2015. Se žactvem 
pojedeme na mistrovství ČR do Břidličné, 
s dorostem a dospělými do Nového Města na 
Moravě.
Myslíte, že jsme zaháleli? Asi ne. Ale program 
máme přesto stále nabitý. A skutečné výsledky? 
Ty vám přinášíme ve Sportovní rubrice. 
 Biji

Sportovní oddíl biatlonu v Jílovém má svou 
více než 30letou tradici. Přestože se za tu 
dobu měnila pravidla, podmínky i lidé, zís-
kal jílovský biatlon svou prestiž jako jedna 
z významných součástí Českého svazu biat-
lonu.
Posláním každého sportovního klubu by 
měla být především práce s  mládeží a vý-
chova budoucí generace. Je to výchova 
lásky ke sportu a pohybovým aktivitám, 
výchova ke kázni, k  úctě a přátelství mezi 
soupeři, výchova žít fair play. Jsme o to více 
rádi, když nám po letech odrůstající děti 

dospívají do dorosteneckých a juniorských 
kategorií, kde začínají bojovat i o své místo 
na výsluní. 
Možná se to zdá nemožné, ale jílovský biat-
lon registruje 46 členů, z nichž je 32 aktiv-
ních sportovců ve věku mezi 10 a 45 lety. 
Pravidelně se účastníme nejen oblastních 
soutěží letního biatlonu i biatlonu, ale pra-
videlně bojujeme ve všech kolech Českého 
poháru i mistrovství republiky.
Činnost Klubu biatlonu Jílové můžete sle-
dovat na webových stránkách www.kbjilo-
ve.estranky.cz.  Biji

foto: archiv biatlon Jílové

foto: archiv biatlon Jílové
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SPORTOVNÍ RUBRIKA

Sezóna 2015 – 2016 – aktuální výsledky

SPORTOVNÍ RUBRIKA

Sezóna 2014 – 2015 – celkové výsledky

Klub biatlonu Jílové
I. Český pohár Letohrad: žáci A – 11. Šimon Škaloud; žákyně A -  2. Veronika 
Bártová; žákyně B – 15. Denisa Mikeschová; žákyně C – 9. Denisa Švirlochová; 
dorostenky: - 5. Anna Trpišovská, 6. Natálie Bártová; dorostenci: - 3. Jiří Štolba 
II. Český pohár Bystřice pod Hostýnem:  žákyně B – 4. Denisa Mikeschová, 19. 
Nina Rambová; dorostenky – 1.  Anna Trpišovská, 7. Natálie Bártová, muži – 12. 
Tomáš Trpišovský
III. Český pohár Staré Město pod Landštejem: žáci A – 14. Šimon Škaloud; žáky-
ně A – 6. Veronika Bártová; žákyně C – 10. Denisa Švirlochová; dorostenky – 1. 
Anna Trpišovská, 4. Natálie Bártová; dorostenci – 1. Jiří Štolba; ženy – 2. Zdeňka 
Švirlochová; muži – 2. František Rychnovský, 12. Tomáš Trpišovský;
SCM Cup Nové Město na Moravě: dorostenky + juniorky – 8. Natálie Bártová

Po osmi kolech základní části se 
Sovy Jílové utkaly v playoff s  tý-
mem Black & White A, se kterým 
prohráli 2 : 0 na zápasy. Výsledky 
těchto zápasů jsou 5 : 2 a 8 : 3.

Víte, že na portálu tvcom.cz jsou ke zhlédnutí 
sportovní přenosy z domácích soutěží? Fotbal, 
basketbal, volejbal, nohejbal atd. Z Jílovských 
týmů je možné sledovat online (!) zápasy fot-
balistů Modré v krajském přeboru. 

http://fotbal.tvcom.cz/Zapasy/Soutez-Krajsky-
-prebor---Ustecky-kraj/
                                                                                                                                                                                  
 KŠ
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Jsi jako školní atlas
a já zvědavý školáček

co obrazy hltá,
když chytl se na háček.

 
Prsty jezdím po mapě,

zkoumám řeky a pohoří,
před horkým dechem vulkánu,

v jezírko se ponořím.
 

Slunce s měsícem
a zemské vrásy

na stejné rovnoběžce,
jsou součástí té krásy.

 
Obdivuji štíty velehor,
i prohlubně a obliny,

husté lesy, hladkou step,
tvé přebohaté krajiny.

 
Tu něžný kvítek

na tajném paloučku.
Už naučil ses dost,
zvědavý kloučku?

Školní cyklus: Zeměpis
František Papik

olní cyklus: Zeměpis
František Papik

(www.atomovabylina.cz)

Podělte se se čtenáři Jílovské sovy také o vaše dílka, 
která rádi uveřejníme.  Básničky nebo kratší prózu 

(možno i se jménem a věkem autora), 
prosím, zasílejte na e-mail 

miriam.fabelova@centrum.cz.
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INZERCE

Hledám někoho na úklid 
bytu. 
 Tel.: 606 220 792

ŘÁDKOVÁ INZERCE

   

LLLAAAHHHOOODDDNNNÉÉÉ   PPPAAAŠŠŠTTTIIIKKKYYY   

MMMAAASSSOOO   VVVEEE   VVVLLLAAASSSTTTNNNÍÍÍ   ŠŠŠŤŤŤÁÁÁVVVĚĚĚ   

PPPOOOLLLÉÉÉVVVKKKYYY   AAA   GGGUUULLLÁÁÁŠŠŠEEE         
         

NNNAAAKKKUUUPPPTTTEEE   UUU   NNNÁÁÁSSS   KKK   CCCHHHLLLEEEBBBUUU   ČČČIII   
PPPEEEČČČIIIVVVUUU   AAA   MMMÁÁÁTTTEEE   UUUVVVAAAŘŘŘEEENNNOOO!!!   

 

NOVĚ V SORTIMENTU. VÝROBKY OD DRŽITELE OCENĚNÍ REGIONÁLNÍ 
POTRAVINA. OSVĚDČENÝ LOKÁLNÍ DODAVATEL VARNSDORFSKÉ 

UZENINY.    

  
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

www.pekarstvilimma.cz            
www.facebook.com/PekarstviLimma 

Půjčka jako
od souseda,
ale lepší

 

844 198 198
Zavolejte nám a dozvíte se více

AKCE!!! Vyčištění a kontrola PC za akční pevnou cenu 400 Kč!!!

Přijedu – zjistím závadu – odvezu – opravím – přivezu.
Volejte – pište NONSTOP – jsme v Jílovém doma 

tel.: 730 904 272, e-mail: pcgold@seznam.cz,
včetně sobot, nedělí a svátků. Platí pro Jílové a široké okolí.

Nabízíme odvirování, čištění, přeinstalování, záchranu dat, dále nabízíme již 
hotové a nainstalované PC od 4500 Kč, nebo sestavíme HERNÍ PC dle vašich 

požadavků na míru rychle a levně. Za diagnostiku u nás nic neplatíte.

ZLOBÍ VÁŠ POČÍTAČ?
Servis a prodej PC až domů.

N A B Í Z Í 
- získání řidičského oprávnění skupiny „B“

- cena za celý kurz: pouhých 5 800 Kč

Výuka probíhá v malých kolektivech, v příjem-
ném prostředí za využití nejmodernější techniky.

Bližší informace na:
www.autoskola-miltner.cz

tel.: 603 468 639

AUTOŠKOLA LIBOUCHEC
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Životní jubilea
V tomto měsíci se dožívají významných 
životních výročí (65, 70, 75, 80, 81, 82 let 
a výše) někteří občané Jílového. I my se 
připojujeme se symbolickou kytičkou 
k ostatním gratulantům.

ZÁŘÍ

Berta Bělková

Anna Dvořáková

Marie Jakešová

Anna Konfrštová

Bohuslav Kroš

Marie Mastíková

Venuše Merhulíková

Stanislav Mikš

Josef Mrva

Vlasta Ondříčková

Jaroslava Osmíková

Marie Plzáková

Jiří Prchal

František Provázek

Jiří Pulda

Jiřina Puldová

Miroslav Rendl

Zdeněk Řezníček

Josef Tůma

Dagmar Vaňková

Emilia Veselá

Jarmila Zelenková

Datum Ordinační hodiny: 8.00 - 11.00 hodin Telefon:

19. - 20. 9. 2015 MUDr. Oleksandr Plyuschakov, Myslbekova 404/23, Děčín 1                             412 519 622

26. – 28. 9. 2015 MUDr. Renata Bolfíková, Varšavská 1863/7, Děčín 6                                              737 501 440

3. – 4. 10. 2015 MUDr. Rita Rambousková, Riegrova 773/72, Děčín 2       412 526 250

10. – 11. 10. 2015        MUDr. Olga Sudová, Fügnerova 600/12, Děčín 1                                                                412 513 989

17. – 18. 10. 2015    MUDr. Oleksandr Plyuschakov, Myslbekova 404/23, Děčín 1       412 519 622

             

           

Rozpis je aktualizován dle podkladů od stomatologů, přesto doporučujeme
správnost rozpisu před návštěvou lékaře telefonicky ověřit.

ZUBNÍ POHOTOVOST  ZÁŘÍ - ŘÍJEN

Vzpomínáme...

„Až ti bude v životě nejhůř, 
otoč se čelem ke slunci 

a všechny stíny padnou za tebe.“
 John Lennon 

Miroslav Kalvas

Rudolf Wenzel

Jaroslav Doubrava

Jarolím Žejdl

Dne 6. září tomu byly 4 roky, kdy odešel náš milovaný manžel, tatínek a děde-
ček, pan Miroslav Kalvas. 
Vzpomíná rodina Kalvasova

24. srpna tomu bylo 9 roků, co dotlouklo dobré srdce Rudolfa Wenzela. 
Kdo jste ho znali a měli rádi, vzpomeňte s námi. 
Děkuje manželka s rodinou.

Dne 9. září tomu byly 2 roky, co nás opustil manžel, otec a děda, pan Ja-
roslav Doubrava.
S láskou vzpomíná manželka s rodinou.

Dne 13. srpna uplynulo 15 let od odchodu našeho drahého tatínka a dědečka, 
pana Jarolíma Žejdla, který by se zároveň 19. září dožil 90 let. 
Stále vzpomínají dcery s rodinami a vnoučata.

PODĚKOVÁNÍ

Chtěla bych poděkovat za pomoc, vstřícnost, laskavost, 
ochotu a velmi milé ohleduplné chování všech pečova-
telek, které mi moc pomáhají při péči o mou devadesáti-
letou maminku. V dnešní   uspěchané době je úžasné, že 
se setkáváme s tak ohleduplnými lidmi. Moc a moc dě-
kuji, že je v Jílovém pečovatelská služba na takové úrovni 
s tak bezvadnými ošetřovatelkami. .

Olga Kubová 
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